
Protokół Nr XVIII/08
z XVIII Sesji Rady Powiatu

w Ustrzykach Dolnych
z dnia 30 stycznia 2008 r

Posiedzenie XVIII Sesji Rady Powiatu rozpoczęło się godz. 14.00 w sali
narad siedziby Starostwa Powiatowego w Ustrzykach Dolnych według
poniższego porządku obrad:

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Informacja z działalności Zarządu w okresie międzysesyjnym.
4. Przedstawienie sytuacji ekonomicznej Samodzielnego Publicznego

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Ustrzykach Dolnych z uwzględnieniem
żądań płacowych poszczególnych grup zawodowych.

5. Dyskusja.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządkuj
7. Podjęcie uchwał w sprawach:

1) wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2007 r
2) określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy
zabytku wpisanym do rejestru zabytków,

3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Województwem
Podkarpackim dotyczącego wspólnego przygotowania i realizacj i
Projektu Systemu Elektronicznej Komunikacji dla Administracji
Publicznej w Województwie Podkarpackim ( SEKAP )

4) przyznania Staroście Bieszczadzkiemu wynagrodzenia rocznego za
2007 r - "trzynastki"

5) określania zadań, na które przeznacza się środki Państwowego
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w planie
finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego na 2008 r

8. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie.
9. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.
10.Zakończenie obrad sesji.



::-

Ad.1

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Otwieram XVIII Sesję Rady Powiatu i stwierdzam, że na 15 radnych jest
obecnych 13 radnych ( lista obecności w załączeniu ), w związku z tym obrady
są prawomocne. Przewodniczący powitał panie i panów radnych, kierowników
jednostek, przedstawicieli związków zawodowych SPZOZ i pracowników
Starostwa. Następnie odczytał porządek obrad pytając czy są propozycje zmian
w przedstawionym porządku obrad.

Propozycji zmian nie było.

Ad.2

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji został przez niego przeczytany
i podpisany, do którego nie miał zastrzeżeń, znajduje się on w Biurze Rady i był
do wglądu pań i panów radnych. Dlatego też zaproponował, aby przyjąć go bez
odczytywania - 13 głosów "za"

Ad.3

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. Informacja z działalności
Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.
Proszę Panią Janinę Piekarską -Sekretarza o przedstawienie tej informacji.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. Przedstawienie sytuacji
ekonomicznej Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w
Ustzrykach Dolnych z uwzględnieniem żądań płacowych poszczególnych grup
zawodowych.

Glos zabiera Pan Maciej Flemming Dyrektor SPZOZ w Ustrzykach
Dolnych

Tematem dzisiejszej sesji jest problem ustrzyckiego szpitala. Chcę państwu
przedstawić bieżącą sytuację, problemy płacowe, propozycje rozwiązań,
elementy strategii oraz zagrożenia.
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Dzisiaj obecny Przewodniczący Związków Zawodowych Pielęgniarek,
natomiast nie widzę Przewodniczącego Związków Zawodowych Lekarzy.
Od samego początku toczą się dyskusje po co on tu w ogóle przyjechał, przecież
nie po to żeby coś zrobić. Na początku przejmie pogotowie, ale takiej
możliwości nie ma, to w takim razie przejmie cały szpital za złotówkę.
Informuję Państwa, że nie mam zamiaru przejmować pogotowia ani szpitala
i mówię to z pełną odpowiedzialnością do Pana Przewodniczącego i Wysokiej
Rady.
Informuję również o tym, że trzy godziny temu otrzymałem telefon od
Dyrektora Szpitala w Przemyślu, aby przyjmować jego pacjentów z terenu
Birczy, ponieważ jego szpital stoi. To samo mam grozi z różnych przyczyn.
Chciałbym parę zdań powiedzieć na temat sytuacji zastanej na dzień 4 czerwca,
na dzień w którym przejmowaliśmy wraz z Dyrektorem Kęską
odpowiedzialność za ten szpital. Ta sytuacja przede wszystkim była ukrywana.
Po raz pierwszy pracownicy dowiedzieli się o sytuacji finansowej, jak wygląda
zadłużenie, że jest coś takiego jak bilans poszczególnych oddziałów.
Planów żadnych nie zastałem, na jednej kartce było napisane, że trzeba
zlikwidować kuchnię, pralnię i zaplecze techniczne i z tego tytułu będzie ileś
tyś. na plus przy czym te liczby nie były niczym podparte. SPZOZ w tym czasie
generował ok. 200 tyś. zł strat miesięcznie z tym, że sytuacja była wypłacalna
bo nie płaciliśmy ZUS - u. Zaległości z tego tytułu wynosiły ponad 800 tys. zł.
Płynność finansowa to było pojęcie obce naszemu SP ZOZ-owi, w płacach nie
było ładu ani składu. Identyfikacja załogi z naszym szpitalem była bardzo mała.
Będę się posługiwał przykładami; jeden z pracowników na co dzień korzystał
z tego, że można wyjść w godzinach pracy i załatwiać swoje sprawy prywatne,
można skoczyć na budowę i zobaczyć czy ściana się nie zawaliła a kiedy
popracował 35 minut dłużej przyszedł do kadr i pytał, kto mu zapłaci za
nadgodziny.
Jeżeli chodzi o plan rozwoju przede wszystkim zrobiliśmy analizy sprzętowe
i wynikają z niej dwie rzeczy już zakup karetki i modernizacja rentgena.
Rentgen jest natychmiast do zamknięcia, ale myślę, że w ciągu najbliższych
dwóch trzech tygodni go uruchomimy. Analiza kadrowa wykazała przerost
zatrudnienia, w niektórych miejscach natomiast tez istniała konieczność
usprzętowienia, aby te nadmiary kadrowe zmniejszyć. Mamy przygotowany
wniosek kredytowy m.in. na informatyzację szpitala. Wycenę zrobił nam
Instytut Kardiologii w Aninie, dodam, że za darmo. Wiadomo, że
informatyzacja będzie kosztowała stosowne pieniądze. Kredyt ma być
przeznaczony na windę, informatyzację, na remonty, samochód ale i na spłatę
kredytu. Udało nam się ściągnąć dwóch lekarzy - dr internistę z Łodzi oraz
lekarkę ze specjalizacją chirurgiczną i urologiczną z Warszawy. Dzięki niej od
lutego zostanie uruchomiona poradnia urologiczna. Dwóch następnych lekarzy
też "prawie się udało ściągnąć, ale jakieś tajemnicze siły odciągnęły ich od
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Ustrzyk" Oficjalnie nie przyszli, bo jak powiedzieli "nie chcą być kartą
przetargową pomiędzy związkiem zawodowym lekarzyadyrekcją".
Chciałbym również powiedzieć o sięganiu po środki zewnętrzne.
Od l lipca ruszy wypożyczalnia sprzętu rehabilitacyjnego. Udało się na nią
pozyskać 1,5 mln złotych. Złożony został przez SP ZOZ wniosek do polsko -
włoskiej fundacji promocji zdrowia imieniem Św. Rafała w Krakowie na
12 mln. zł .. Co z tego będzie zobaczymy, w niedługim czasie powinna zapaść
decyzja.
Do końca lutego PFRON przyjmuje wnioski na zadania związane z
rehabilitacją - będziemy również tam próbowali sięgnąć po pieniądze na
windę.
Możliwe jest również składanie wniosków do MSW i A na dofinansowanie
informatyki.
Natomiast jeżeli chodzi o remonty to została wyremontowana sala operacyjna
bo konsultant wojewódzki by ją zamknął, nie spełniała standardów. Dzisiaj
naprawdę nie mamy się czego powstydzić.
Umowa z NFZ jest podpisana na cztery miesiące. Są również podpisane dobre
umowy na izbę przyjęć i pogotowie są zwiększenia nawet od 20% do 40%.
Od l marca zacznie działać z inicjatywy ordynatora rehabilitacja wczesno
urologiczna. Wkrótce powinna ruszyć poradnia ortopedyczna. W szpitalu będzie
też na razie raz w tygodniu ordynował kardiolog
Informuję państwa również, że podpisano porozumienie z ZUS na spłatę
zadłużenia ponad 800 tyś zł .. Zrobiono:

- uruchomiono windę dla pacjentów
- zakupiono samochód sanitarny dzięki pomocy Urzędu Miasta i Gminy w

Ustrzykach Dolnych
- zakupiono histeroskop za 68.690 zł, sprzęt RTG 1.187.000 zł, zestaw do

urologii diagnostyczno zabiegowej 267.555 zł, dwa ultrasonografy
62.990 zł

- remont sali operacyjnej, wejście dzięki pomocy Urzędu Gminy
Lutowiskach, kaplicy przy prosektorium dzięki pomocy Urzędu Miasta i
Gminy Ustrzyki Dolne

- zrealizowano projekt analityczny dotyczący kuchni, pralni i zaplecza
technicznego

- przekształcono aptekę w dział farmacji szpitalnej,
- przygotowano specyfikację istotnych warunków zamówienia, nowy statut,

strukturę organizacyjną i regulamin porządkowy, wniosek kredytowy na 2
mln zł

- uruchomimy od l lipca wypożyczalnię sprzętu rehabilitacyjnego,
- uruchomiono od l listopada 2007 r podstację pogotowia w Ropience
- zakończono restrukturyzacje,
- zidentyfikowano parę dziwnych sytuacji w ciągu okresu od 3 czerwca do

teraz dwa razy zmniejszaliśmy normy paliwa na karetki, jest kwestia gazu



medycznego w kosztach więcej zużywamy niż Lesko, okazało się że
poprzednia dyrekcja podpisała umowę na dzierżawę naszych butli, a my
za to płacimy. Nie wiemy co jeszcze sprawdzać.

Oczekiwania naszych związków zawodowych sięgają od 500 zł do 1000 zł
do płacy zasadniczej miesięcznie, co skutkuje kosztami miesięcznymi od 220
tyś do 290 tyś zł plus dodatki tj. jeszcze o 70% więcej. Do maja nie będzie
żądań płacowych lekarzy, w roku ubiegłym otrzymali średni 2500 tyś
podwyżki. Wypowiedziano naszemu szpitalowi ze skutkiem na 31 stycznia
kontrakty na dyżury lekarskie, zarobki naszych lekarzy na dyżurach w
dodatkowym czasie to od 2589 zł do 12762 zł miesięcznie. W nowej ofercie
lekarze zażądali za dyżury w dni powszednie 36 zł, w święta 46 zł za
godzinę. Dawało by to wzrost wynagrodzenia za dyżury dla jednej osoby od
1165 do 55700 zł. Obciążenie budżetu SP ZOZ wzrosłoby o ok. 50 tyś zł
miesięcznie. I w tym momencie cierpliwość się skończyła. Wzrostowi
stawek za dyżury lekarskie sprzeciwiły się pozostałe związki zawodowe
działające w SPZOZ. Natomiast wynagrodzenia brutto w naszym w SP ZOZ
wynoszą:
- pielęgniarki - 1979,08 zł
- położne - 1819,18 zł
- administracja - 1935,77 zł
- personel wyższy - 2766,33 zł
- lekarze - 6048 zł
- personel gospodarczy - 1604,75 zł
Jeżeli chodzi o zatrudnienie:
- lekarze 15 plus 2 na kontrakcie
- personel wyższy 8,5

personel średni '170,02
- personel niższy 46
- personel gospodarczy 45,9
- administracja 25,5
- farmaceuta l

razem 312,1
Możliwe scenariusze płacowe:

- zostajemy przy dotychczasowych stawkach dyżurowych?
- podpisujemy według stawek w złożonych ofercie
- lekarze dyżurują w ramach umowy o pracę ( 115 tyś. zł miesięcznie

więcej, godzina od 28,48 do 81,25 zł)
- ogłaszamy nowy przetarg na dyżury( zapowiedź jeszcze wyższych stawek
- podpisujemy ze wszystkim grupami porozumienie płacowe według

uzgodnionych warunków z memorandum czasowym
Scenariusze dla naszego szpitala są następujące:
l) zlikwidować SP ZOZ powołać spółkę Starosty z 15 % udziałem

pracowników



2) Przekształcić w spółkę, poczekać na prawne rozwiązania systemowe,
,poszukać zarządzającego; osobę prawną, rozpocząć budowę dużego
szpitala.

Zwracam się do państwa z prośbą o przekazanie 1% podatku na rzecz
Fundacji szpitala. Za zebrane pieniądze będziemy chcieli wyremontować
izbę przyjęć gdyż jest to wizytówka szpitala.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu tj. dyskusja.

Glos zabiera Pan Starosta Krzysztof Gąsior

Przez ostatnie dwa tygodnie Zarząd zajmował się głównie służbą zdrowia. Po
raz pierwszy Rada Powiatu miała okazję tak wyczerpująco zapoznać się
sytuacją w szpitalu. Dyrekcja SP ZOZ nie może zaciągać żadnych
zobowiązań, które skutkowały by przekroczeniem kontraktu, 28 stycznia br
odbyła się Rada Społeczna, która zajęła stanowisko takie samo jak Zarząd:
"uwzględniając aktualną sytuację SP ZOZ oraz sytuację płacową wszystkich
grup zawodowych i zatrudnionych zasadnym jest pozostawienie bez zmian
dotychczasowych warunków wynagradzania pracowników". Ze związkami
mamy umowę, że będziemy rozmawiać o podwyżkach w lutym, kiedy
przyglądniemy się wynikom finansowym za styczeń.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w dyskusji.

Głos zabiera Pan Radny Franciszek Konopelski, który zwraca się do Pana
Dyrektora Flemminga, widząc jego owocną pracę prosi aby nadal został na
tym stanowisku, aby nikomu nie ustępował ale w miarę możliwości podniósł
płace pielęgniarkom.

Glos zabiera Pan Radny Marek Andruch

Po wystąpieniu Pana Dyrektora strach się w ogóle odzywać, bo Pan Dyrektor
się obrazi i wyjedzie i będzie na mnie, że to przeze mnie szpital upadł. Proszę
tego do siebie nie brać ani tych wypowiedzi prasowych, ani tych wypowiedzi
tutaj. Jest to pewien problem i chcemy go przedyskutować. Pozwolę sobie
zadać kilka pytań na które nie uzyskałem odpowiedzi pomimo tej
wyczerpuj ącej odpowiedzi:
1. Jak wygląda obecnie zadłużenie zakładu i jaka jest struktura tego długu.

Jaki jest średni bilans zysków i strat w ciągu miesiąca.



2. Zwiększenie kontraktu, Pan Dyrektor mówił, że kontrakt jest większy od
150 tyś do 200 tyś miesięcznie, z czego to wynika.

3. Jak wygląda kontraktacja poradni ortopedycznej czy jest
zakontraktowana, wiadomo, że ze szpitala odszedł ortopeda, a czyniliście
starania o nowego lekarza.

4. został zakontraktowany urolog czy to jest kontrakt na poradnię
specjalistyczną czy tylko na leczenie szpitalne.

5. Interesują mnie nadal spółki Magellan i Ekektus jak wygląda zadłużenie
w tych obydwu spółkach czy ono się zmniejszyło czy zwiększyło. Pytam
dlatego bo nie wieżę w cuda, że oni działają w ramach usług medycznych
dlatego aby zrobić dobrze lekarzom a nie sobie. Słyszałem, że takie
spółki badają rynek, wiedzą które szpitale są zagrożone, udzielają
kredytu, szpital nie jest w stanie spłacić tego kredytu i potem idą wysokie
odsetki, które dołują szpital. Taki przypadek był w Krośnie Odrzańskim
firma Magellan wykupywała bez jego wiedzy długi, a później
bezwzględnie żądał spłaty długu. Szpital Krośnieński wynegocjował ze
swoimi wszystkimi wierzycielami rozłożenie długu, natomiast Magellan
nie poszedł na żadne ustępstwa. Wobec tego Marszałek poprzedniej
kadencji, musiał udzielać poręczeń kredytowych, szpital wziął wysokie
kredyty w banku komercyjnym, żeby spłacić Magellana i dlatego o to
pytam.

6. Następna kwestia to podwyżki dla kadry. Dla nas wszystkich te
wynagrodzenia lekarzy są szokujące, gdyż wiemy jaka jest to
wielokrotność naszych poborów. Jednak bądźmy szczerzy, bez lekarzy
szpital funkcjonować nie będzie. Boję się, że taka nagonka na lekarzy
niczemu dobremu nie będzie służyła. Ciekawy jestem ile podwyżek
dostali lekarze od kiedy Pan Flemming został Dytrktorem? Słyszałem, że
podwyżka była we wrześniu i to Pan Dyrektor Kęska mówił na
przedostatniej sesji, że to było około 800 zł i ta podwyżka została
wliczona w podstawę wynagrodzenia. I mam pytanie dlaczego została
wliczona? Pielęgniarki również dostały podwyżkę, ale nie została ona
wliczona w podstawę wynagrodzenia przecież od niej rosną następne
należności ..

7. Następna kwestia dotyczy polityki kadrowej. Z tego co wiem to kilku
lekarzy odeszło z naszego szpitala. Powiedzmy szczerze rozstanie z
poprzednim Dyrektorem, który również był ordynatorem było
skandaliczne; prokuratura, gazety, ale te wypowiedzi do gazet to jątrzenie.
Przeglądnąłem sobie wszystkie niusy, które były o naszym szpitalu i tam
w pewnym momencie czytałem takie rzeczy, że się w głowie nie mieści
jak tak można było człowieka sponiewierać. Nie jestem fanem
poprzedniej dyrekcji, ale pewien szacunek jest wymagalny. Tym bardziej,
ze nikogo w zamian nie mieliśmy. Wypuszczaliśmy dobrego lekarza
nikogo w zamian nie mając. To jest pediatra, odszedł drugi pediatra. Te



negocjacje z tym ortopedą, który miał przyjść, a nie przyszedł. Liczy się
efekt, jego tutaj nie ma. Wypuściliście ortopedę nie wiem jak w tej chwili
ta kontraktacja wygląda. Skutek jest taki, że w styczniu nie macie kim
leczyć ludzi.
Chodzi mi też o przekształcenia własnościowe to przedstawił Pan
Dyrektor kilka opcji, mówił Pan o spółce, kwestie związane z długami,
przypuszczalnie powiat tych długów nie jest w stanie spłacić. Jak widzi
się prywatyzację w innych powiatach, owszem my nie jesteśmy jakąś
awangardą prywatyzacje szpitali odbywały się wcześniej w 2005-2006 i
słyszy się, że był taki myk Starosta przejmował dług, ale szpital ze swoich
dochodów czy zysków musiał spłacać to co Starosta musiał wkładać na
poczet tego długu. Pierwsza kwestia to jest długu, druga jak ten szpital
będzie się bilansował. Jeżeli szpital będzie na zero to kto takiej spółce
będzie dokładał starostwo jako główny udziałowiec? Przecież Starostwo
tych pieniędzy nie ma. Następna kwestia to rozpoczęcie budowy dużego
szpitala to pomysł już był poprzedni Dyrektor taki pomysł poddał.
Rozmawiał nawet z Dyrektorem z Sanoka, ale został zakrzyczany. Jeśli
chodzi o współpracę z Leskiem zastanawiam się czy oni zechcą z nami
współpracować czy oni tak samo przędąjak i my, bo jak lepiej to będą
czekać na nasz konie i przejmą część naszych pacjentów. Przypominam,
że kiedyś był już taki pomysł łączenia naszego szpitala z Leskiem, było to
za Starosty Gocka, który proponował zostawienie u nas oddziałów
paliatywnego i rehabilitacji, a wszystko inne miało być w Lesku i my w
tedy walczyliśmy żeby tak się nie stało. Są to sprawy trudne i ciekawy
jestem jaka jest ocena Pana Dyrektora, która z tych możliwości jest
optymalna ze względów społecznych i finansowych. Przypuszczalnie po
przekształceniu szpitala w spółkę to 50% pracowników będzie musiała
odejść.

8. Następna kwestia to sprawa informatyzacji, zwrócił się Pan bezpośrednio
do mnie, że powiedziałem coś gazecie, a wynikało to z tego, że na
poprzedniej sesji pytałem o to i nie uzyskałem odpowiedzi usłyszałem
tylko, że zaoszczędzimy na papierze, biurowych i sprawach
administracyjnych, ale konkretów żadnych nie było. Druga sprawa to
które szpitale wokół nas są skomputeryzowane za takie pieniądze? I jest
jeszcze kwestia pralni to też nie jest nowy temat. Pytanie jest takie czy
próbował Pan prowadzić rozmowy z pralniami w okolicy czy chciałyby
prać rzeczy ze szpitala razem z rzeczami" normalnych ludzi". Nie ma się
co śmiać, bo to był główny problem dlaczego Roczniak tego nie zrobił.
Nie wiem czy pralnie za ekstra oddzielne pranie nie będą chciały
dodatkowych pieniędzy.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak



Uważam, że dobrze by było gdyby nasza dyskusja szła w kierunku szukania
rozwiązań problemu, a nie w kierunku pytań 10 czy 20 raz o te same rzeczy,
które były wyjaśniane na sesji. Proszę Państwa jeżeli sąjakieś pytania dotyczące
przeszłości to proszę je zadać teraz, a potem połączymy te odpowiedzi z
wystąpieniem Pana Dyrektora.

Glos zabiera Pan Radny Marek Andruch

Panie Przewodniczący jestem radnym mam prawo i proszę mnie nie pouczać.
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Panie Radny ja też mam prawo i proszę Państwa Radnych jeżeli sąjeszcze
jakieś pytania odnośnie przeszłości, zadać je teraz i w wystąpieniu Pana
Dyrektora wyjaśnić to na samym początku, a zastanowić się nad tym jak
problem rozwiązać, przed którym stoimy teraz.

Glos zabiera Pan Radny Wiesław Stebnicki

Chciałbym uzyskać tylko zaprzeczenie, chodzi o wysokość zarobków lekarzy,
że sąna drugim bądź trzecim miejscu w województwie podkarpackim.

Glos zabiera Pan Radny Franciszek Konopelski

Prawdopodobnie SP ZOZ miał otrzymać 7 mln polskich zł z funduszu
norweskiego, czy jest to możliwe jeszcze do uzyskania.

Głos zabiera Pan Dyrektor Maciej Flemming

Zobowiązania na dzień 31 grudnia proszę traktować jak wstępne wynoszą one
7.113.284 zł z tego wymagalnych jest 960.080 zł, niewymagalne 6.153,204 zł.

Wszystko to co było potrzebne do normalnego funkcjonowania myśmy zrobili.
Brakuje nadal lekarzy . Ortopeda pracowałw grudniu, a od stycznia już nie
przyszedł do pracy. Jego żona pediatra też miała podjąć pracę od styczni, ale
zrezygnowała. Co jeszcze można było zrobić? Wszystko było do końca po
uzgadniane. Słyszałem różne rzeczy dlaczego nie przyszedł powiedział, że nie
będzie kartą przetargową między związkami a dyrekcją.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Panie Dyrektorze i Panie Radny mamy takie wrażenie, że mówimy o rzeczach,
ale nie nazywamy ich po imieniu. Zapytajmy po nazwisku o kogo chodzi.
Powiedzmy sobie jasno o co chodzi i dlaczego odeszli.



Glos zabiera Pan Radny Marek Andruch

Chodzi mi o to, że nie mamy poradni ortopedycznej.

Glos zabiera Pan Dyrektor Maciej Flemming

Ortopeda był przez mojego zastępcę gorąco namawiany do tego aby został.
Natomiast były Dyrektor nie dał na absolutnie żadnej szansy, złożył
wypowiedzenie i odszedł zresztą dzisiaj jest częstym gościem szpitala nie wiem
po co. Natomiast drugi pediatra był przeze mnie osobiście namawiany żeby
został. Argument, który podał to względy osobiste. Ale, żeby była zupełna
jasność po to aby funkcjonowała poradnia według wymagań NFZ ma być trzy
dni w tygodniu. Na poradnię proluksacyjną czy wad postawy wystarczyłby
jeden dzień, ale nie on musi być czynna trzy razy w tygodniu takie są
wymagania.
Chciałbym też aby wyraźnie zabrzmiało, że wszyscy pracownicy naszego
szpitala są potrzebni, aby szpital funkcjonował. Jeżeli chodzi o wynagrodzenia
to tak mamy drugie miejsce w wynagrodzeniach w województwie
podkarpackim za szpitalem w Stalowej Woli. Jeżeli chodzi o lekarzy tak w 2,5
tyś zł moje jest 800 zł, zapomniałem o tym powiedzieć. W tym momencie nie
chcieliśmy doprowadzić do zamknięcia szpitala szantażem odejścia. Dzisiaj już
się nie damy to co zrobiliśmy z oddziałem dziecięcym pokazaliśmy, że "nie",
koniec tego typu żądania, które oderwane są od ekonomii nie będą spełnione. To
zamknięcie oddziału, które podjęliśmy, była to najtrafniejsza decyzja w życiu.
Mamy prawie najlepsze płace w województwie i jakoś lekarze nie przychodzą
do nas. Nie wiem z jakich względów czyżby geograficznych. Nawet jesteśmy w
stanie brać na siebie część kosztów związanych z mieszkaniem. Jak internista
miał przyjść to wszystko było załatwiane na telefon i myślę, że opinia o nim jest
jednoznaczna .. Pediatrę mamy spod Warszawy, który stwierdził, że mamy
bardzo dobre warunki płacowe, ale czeka jeszcze jak będzie wyglądało
rozstrzygnięcie z dyżurami. Natomiast urolog, który do nas przyszedł miał 30 zł
za godzinę na dyżurach i nadal jest tam 30 zł. Jeżeli chodzi o prywatyzację to
nie jest prywatyzacja tylko przekształcenia, a ja opowiadam się za tym który nie
będzie dla nowego podmiotu gospodarczego nieważna jak go nazwiemy już
długu SPZOZ. W Polsce jest ok. 50 SP ZOZ, które się przekształciły tylko
każdy z nich dużo bogatszy i został przedtem oddłużony.
Jeżeli chodzi o komputeryzację to na wypis nie będziecie musieli już Państwo
czekać tydzień. Dokumenty w archiwum przechowujemy przez 20 lat z tym, że
po 5 latach nikt już tego nie odczyta. Przyjmuje się, że podobne szpitale w
momencie wprowadzenia informatyzacji w administracji zatrudniają 5 osób.
Kontrola finansów, którą zlecił Pan Starosta nie wierzyła, że w taki sposób
robimy rozliczanie czyli kartka za kartką. Jedna osoba w tym czasie chora w



księgowości spowodowała, że kontrola przedłużyła się o dwa tygodnie. Pytał
Pan, które szpitale są zinformatyzowane odpowiem dobre, bo my w dniu 30
stycznia nie wiemy co się działo w grudniu. W dzisiejszych czasach
informatyzacja to normalna rzecz.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Pozostał jeszcze fundusz norweski.

Głos zabiera Pan Starosta Krzysztof Gąsior

Wniosek, który był złożony nie przeszedł i o tym trzeba zapomnieć. Nowy
wniosek, który złożyliśmy w marcu ubiegłego roku przeszedł na 90%. Do pół
roku będzie decyzja .Nie zdarzyło się jeszcze tak, że jak wniosek był na liście
rekomendowanych, żeby nie przeszedł.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać glos? Pozwolę sobie
powiedzieć jeszcze dwa zdania na czym polega problem tego szpitala. Problem
polega na tym, że Dyrekcja musi podjąć decyzję i pewnie takiej podpowiedzi
Rady i poparcia moralnego potrzebuje od Państwa i od nas wszystkich tutaj co
zrobić z tymi dyżurami, które w tej chwili zażądali lekarze. Tak jak Pan
Dyrektor powiedział wcześniej, że jeżeli chodzi o pozostałe grupy zawodowe są
tutaj z nami przedstawiciele. Jeżeli te grupy godzą się dla dobra naszego szpitala
zaczekać ze swoimi roszczeniami płacowymi zasadnymi. Natomiast nie chcą
zaczekać ze swoimi roszczeniami odnośnie zwiększenia stawek dyżurowych
lekarze i to jest zasadniczy problem na dzisiaj, który dyrekcja musi rozstrzygnąć
. Jeszcze raz chciałbym podkreślić, że te żądania które lekarze za godzinę to są
środki wielkości 50 tyś zł, na które szpital nie stać.

Głos zabiera Pani Przewodnicząca Związków Pielęgniarek iPołożnych
Aleksandra Codello.

Jestem przedstawicielką pielęgniarek i położnych i chciałam powiedzieć, że w
ubiegłym roku lekarze trzykrotnie dostali podwyżkę to jest podwyżka 2,5 tyś.
średnio dla lekarza. Pielęgniarki i położne czekają na podwyżki 17 lat, do tej
pory nie otrzymały żadnej podwyżki, były podwyżki rządowe, 110, 210,
ligówka. Chciałam zaznaczyć, że lekarze ligówkę mają wciągniętą do
zasadniczych. Pielęgniarki i położne mają na osobnej liście. Jeżeli ustawą
wejdzie wciągnięcie ligówki do naszych zasadniczych będzie to obkrojenie
wszystkich pochodnych to nie będzie żadna podwyżka dla nas tylko będzie
inaczej rozliczana. Jeżeli lekarze otrzymają podwyżki jak Pan Radny



powiedział, że trzeba ich trzymać i oni otrzymują w tym momencie za jeden
dyżur 1800 zł gdzie ja za cały miesiąc nie zarobię tyle. Oni w jednym miesiącu
zarabiają tyle, a ja muszę pracować 1,5 roku aby tyle mieć. To słuchajcie
państwo jak to się ma, to ja nie potrzebuję jeść i moje dzieci nie potrzebują, my
inaczej żyjemy, przecież żyjemy w tym samym państwie w tym samym mieście.
Mnie nie stać na to żeby wziąć sobie dodatkowy dyżur, bo nie ma takiej
możliwości, zresztą dyrektor nie zapłaci nadliczbówek. Jeżeli uważacie
Państwo, że lekarze muszą zostać to co z pielęgniarkami i położnymi, które tam
pracują może zwolnić niech lekarze sami pracują.

Glos zabiera Pani Radna Teresa Mikolajczak

Chciałabym zapytać Pana Dyrektora o następującą sprawę. Większość naszych
poradni specjalistycznych jak pan powiedział czynna raz czy dwa razy w
tygodniu co przy kontraktowaniu na 2008 r funduszu właściwie może nas
pozbawić w takiej sytuacji, że od 1 marca nie będziemy mieli żadnej poradni
specjalistycznej. Nie jest to tylko problem naszego ZOZU, ale i problem
mniejszych ośrodków, które istniały jakieś poradnie dla wygody pacjentów.
Natomiast Fundusz uważa, że on zakontraktuje w Rzeszowie za większą ilość
punktów czy Krośnie, a pacjent jak chce może sobie dojechać, a jeżeli nie chce
czy nie może to jego sprawa. Po prostu dążą do tego aby ograniczyć ilość
świadczeniodawców kosztem przerzucania punktów świadczeń do dużych
ośrodków miejskich. Wydaje mi się, że to uderza w takie miasto jak nasze czy
Lesko, ponieważ nie mamy zapotrzebowania, aby lekarz specjalista siedział
codziennie. Chcę powiedzieć, że część poradni w mniejszych punktach istnieje,
bo pacjenci prosili, żeby te poradnie organizować aby były blisko miejsca
zamieszkania. Mówi się, że jeżeli nikt nie będzie chciał kontraktować, a na
danym terenie nie będzie takiej czy innej poradni to Dyrektor może warunkowo
zgodzić się na znacznie inne pieniądze to już wtedy właściwie praca w takiej
poradni będzie znakiem zapytania, bo w jaki sposób organizować
funkcjonowanie plus opłacenie personelu. Chciałam zapytać czy Dyrekcja
szpitali powiatowych, bo mówił Pan, że jesteście stowarzyszeniem czy też
przedstawiciele samorządów takich miejscowości jak nasza nie mieli by coś do
powiedzenia w tej sprawie, że nie wszyscy mieszkamy, pracujemy i chcemy się
leczyć w Warszawie albo Rzeszowie. Spowoduje to, że będą olbrzymie białe
plamy na mapie województwa podkarpackiego jeżeli Narodowy Fundusz nie
zmieni stanowiska, do jeżeli obniżą drastycznie cenę punktu to część poradni
upadnie śmiercią naturalną w związku z opłatami za utrzymanie. Czy w tej
sprawie coś Państwo rozmawialiście?

Glos zabiera Pan Dyrektor Maciej Flemming



NFZ ogłasza przetarg na poradnię dla kilku powiatów. Dotychczas robiono
przetarg na jakąś specjalizację dla Powiatu Bieszczadzkiego, a teraz się robi dla
Sanoka, Leska i Ustrzyk Dolnych i tak na przykład urologii gdzie zdecydowali,
ze wystarczy w Sanoku to jest ok. 40 km. Natomiast jeśli chodzi o to
stowarzyszenie to przewiduję, że w najbliższym czasie się rozpadnie. Jeden z
dyrektorów już się wycofał z tego, a z tego powodu, ze zaczął się konflikt
wyrywania sobie lekarzy poprzez podwyższanie stawek. Na pogotowiu w
Przeworsku stawka jest 80 zł za godzinę niezależnie od tego czy jest to niedziela
czy czwartek. Dzwoniłem kilka razy do naszego szefa, którym jest Dyrektor z
Kolbuszowej, żeby zrobić jakieś spotkanie m.in. w tej kwestii. Drugim tematem
jest nocna i świąteczna opieka i transport chorych, który myśmy ustalili na tym
spotkaniu dyrektorów, że nie składamy dlatego, ze trzeba w tym wypadku
posiadać samochód, lekarza i pielęgniarkę i to w godzinach nocnych i
świątecznych płatne jest 19 zł za godzinę. Wynikiem naszego spotkania i
wspólnego ustalenia było to, że dwa szpitale nie złożyły Ustrzyki i jeszcze
jeden, a Pan Starosta był nagabywany przez Fundusz w formie pisemnej co to za
porządki, żeśmy nie złożyli to my teraz złożymy, oczywiście nie będziemy mieli
osobnego lekarza, bo kto za 19 zł przyjdzie na nocne i świąteczne dyżury ale
dzięki temu nasze pogotowie i izba przyjęć będzie w tym zakresie
współpracowała z lekarzami z POZ.

Głos zabiera Pan Radny Marek Andruch

W woli wyjaśnienia, bo później Gazeta Bieszczadzka napisze czy Połoniny, że
jestem za tym aby dawać lekarzom podwyżki, absolutnie. Powiedziałem tylko
tyle, że metoda walki, że pisanie, szczucie, pisanie jednych na drugich,
tworzenie konfliktów jest niedobra. Odnośnie tego co Pan Przewodniczący pytał
uważam tak jest Pan Dyrektor, Pan Starosta, Zarząd w kwestii podwyżek i co
my będziemy się wypowiadać przecież my nie mamy takich kompetencji.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Uważam, że nie powinno podnosić się stawek godzinowych lekarzy, z całym
szacunkiem dla tego zawodu dopóki nie zostanie rozwiązany systemowy system
płac i podwyżek dla średniego i niższego personelu w naszym szpitalu.

Glos zabiera Przewodnicząca Związku Pielęgniarek i Położnych
Aleksandra Codello

Chciałam zauważyć, że nie chcemy znowu czekać 17 lat. My też jesteśmy na
drugim miejscu w województwie, z tym że od tyłu. Za nami jest szpital w
Strzyżowie.



Głos zabiera Pan Radny Wiesław Jasiński

Po to jest powołany Dyrektor, podobne stanowisko ma Starosta, Zarząd, mają
oni odpowiadać za działanie szpitala i nie mogą dopuścić do utraty płynności
finansowej, która jest już wątpliwa. Myślę, że te działania, które mają na celu
nie wydawania więcej pieniędzy jak ma szpital są to trudne decyzje wtedy gdy
był zamykany odział dziecięcy są to decyzje, które muszą podejmować
dyrektorzy szpitala. Podobnie trudną decyzjąjest podniesienie wynagrodzenia
pielęgniarkom, bo ta statystyka jest przykra drugie miejsce lekarze, drugie
miejsce pielęgniarki z tym, że od końca. Myślę, że trzeba popierać Dyrekcję
szpitala w tych działaniach, które racjonalizują koszty. Myślę, że doczekamy
się zdecydowanych propozycji szpitala ,w którą stronę restrukturyzacja naszego
szpitala powinna iść. Myśl, że będą również też decyzje rządowe, ale póki co
wydawanie większej ilości pieniędzy niż się ma według mnie jest
niedopuszczalne, jest to działanie na bardzo krótką metę i niczego to nie
rOZWIąZUJe.

Głos zabiera Pan Radny Franciszek Konopelski

Składam wniosek żeby z dniem dzisiejszym, aż do odwołania wstrzymać
wszelkie podwyżki. Mam nadzieję, że pan Dyrektor zrobi wszystko, aby jakoś te
płace dla średniego personelu podnieść, bo jest to konstytucyjne naruszenie
praw człowieka, że pielęgniarka zarabia tyle przez miesiąc co lekarz na jednym
dyżurze.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Rozumiem, że Dyrektor oczekuje od nas moralnego wsparcia w tych działaniach
Ito co powiedziałem w Iczęści sesji czy ja będę wyrazicielem Państwa opinii,
że jesteśmy zgodni jako Rada co do tego aby zamrozić te podwyżki te płace,
żeby Dyrektor mógł się powołać na to, że Rada ma takie stanowisko. Jeżeli nie
usłyszę głosów sprzeciwu to uznam, ze stanowisko Rady jest i Dyrektor takie
poparcie nas wszystkich ma.

Panie Dyrektorze nie ma sprzeciwu.

Ad.6
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu tj. Sprawozdanie z działalności
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku



Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 7 pkt.1

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu tj. podjecie uchwały w sprawie
wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2008 rok

Glos zabiera Pani Skarbnik Barbara Pabis

W przesłanym projekcie zmian przez pomyłkę wprowadzono 5 tyś zł na § 2720
i dlatego należy tę zmianę wykreślić. Natomiast proponuje się zmiany po stronie
dochodów wypracowanych przez bursę szkolną z zakwaterowania i
wyżywienia uczniów w wysokości 1.938,00 zł. Ma to odzwierciedlenie po
stronie wydatków w rozdziale 85410 - internaty i bursy szkolne, na zakup usług
pozostałych w wysokości 1.938,00 zł

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z państwa radnych ma jakieś uwagi odnośnie tego projektu uchwały?
W związku z tym, że wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał
projekt uchwały, a następnie przystąpiono do glosowania.

Udział w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu.

Ad. 7 pkt.2

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu tj. określania zasad udzielania
dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

Glos zabiera Pan Starosta Krzysztof Gąsior

Mamy w budżecie zapisane 10 tyś. na ochronę dziedzictwa kulturowego.
Proponujemy 5 tyś. na prace konserwatorskie przy zabytku i aby udzielić taką
dotację dla podmiotu, który się stara musimy uchwalić zasady ubiegania się o te
5 tyś zł. Dzisiaj proponuję uchwalenie zasad, które państwo otrzymaliście,
podmioty które są uprawnione zgodnie z tymi zasadami będą występować do
Zarządu Powiatu z wnioskami o udzielenie takiej dotacji. Po wpłynięciu tych



wniosków Zarząd po zaopiniowani przez Komisję Budżetu i Komisję Oświaty,
Kultury, Sportu, Turystyki i Porządku Publicznego podejmie decyzje dla kogo
przyznamy. Musi to być zabytek wpisany do rejestru, z pozwoleniem na
budowę to jest cała procedura, którą trzeba spełnić.

Czy ktoś z państwa Radnych ma jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały?
W związku z tym, że wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał
projekt uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych.
Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu.

Ad. 7 pkt. 3

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu tj. wyrażenia zgody na zawarcie
porozumienia z Województwem Podkarpackim dotyczącego wspólnego
przygotowania i realizacji Projektu Systemu Elektronicznej Komunikacji dla
Administracji Publicznej w Województwie Podkarpackim ( SEKAP)

Głos zabiera Pan Wicestarosta Zygmunt Krasowski

Jest to porozumienie, które zawierane jest pomiędzy samorządami wszystkich
szczebli województwa podkarpackiego, które będzie służyło utworzeniu
wspólnego systemu informatyzacji dotyczącej komunikacji pomiędzy
wszystkimi jednostkami naszymi jak i ujednoliconą platformą elektroniczną
wszystkich urzędów na terenie województwa podkarpackiego Jest to system
formularzy elektronicznych, poczty elektronicznej, kontroli dokumentów,
weryfikacji, system płatności i podpisu elektronicznego. Jest to cały system,
który obejmuje drogę dokumentów plus oczywiście formularz elektroniczny,
który funkcjonuje w całym systemie dzięki czemu każdy zarządzający jest w
stanie w każdym momencie sprawdzić, na którym etapie jest jego sprawa. Jest to
potężny system przy odpowiednim zabezpieczeniu. Na to są środki z programu
- polska wschodnia. Jak narazie jest to uchwała intencyjna i bez większych
zobowiązań.

Głos zabiera Pan Radny Wiesław Jasiński

Czy ten system dotyczy tylko województwa podkarpackiego?

Głos zabiera Pan Wicestarosta Zygmunt Krasowski



Jest to system ogólnopolski.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi odnośnie tego projektu uchwały?
W związku z tym, że wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał
projekt uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Udział w glosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu.

Ad. 7 pkt. 4

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. przyznania Staroście
Bieszczadzkiemu wynagrodzenia rocznego za 2007 r - "trzynastki"

Obowiązek na Radzie ciąży, która uchwala i ustala wynagrodzenie Starosty i
również jest obowiązek ustalić ,,13" pensję, którą pracownicy samorządowi
otrzymują,

Czy ktoś z państwa radnych ma jakieś uwagi odnośnie tego projektu uchwały?
W związku z tym, że wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał
projekt uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych.
Uchwała podjęta jednogłośnie Uchwała w załączeniu.

Ad. 7 pkt. 5

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały w
sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego
Funduszu Osób Niepełnosprawnych w planie finansowym dla Powiatu
Bieszczadzkiego na 2008 r.

Glos zabiera Pani Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie
Jowita Lach



W związku z tym, że PFRON nie ustalił jeszcze dokładnego algorytmu
proponuje się określić zadania z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej
oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych dla Powiatu Bieszczadzkiego na
2008 r, gdyż niezbędne jest dofinansowanie kosztów działania Warsztatów
Terapii Zajęciowej.

Czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi odnośnie tego projektu uchwały?
W związku z tym, że wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał
projekt uchwały, a następnie przystąpiono do glosowania.

Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych.
Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu.

Ad.8

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. interpelacje i zapytania
radnych ora odpowiedzi na nie.

Glos zabiera Pan Radny Franciszek Konopelski

Składam wniosek, aby Pan Starosta dostał takie same pobory jak jego
poprzedniczka, zróbcie wszystko w sprawie Starosty i wszystkich pracowników.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z państwa radnych ma jeszcze jakieś zapytań i interpelacji i zapytań
nie było.

Ad.9

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu tj. wolne wnioski i zapytania
radnych.

Wniosków i zapytań nie było.

Ad. 10

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak



------

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam posiedzenie XVIII Sesji
Rady Powiatu w Ustrzykach Dolnych.
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